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HÚSVÉT IV. VASÁRNAPJA                       A év                       1– 4 oldal 

 

Olv.: ApCsel 2,14a.36-41 – 1Pét 2,20b-25 – Jn 10,1-10 

Jézus a Jó Pásztor                   
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

 

Szentmise bevezetése  
Kedves Testvérek! Ma jó hírem van, húsvét IV. vasárnapján a világ kérdéseire van válasz! Az 
emberek egyéni kérdéseire van válasz! A világ gondjára-bajára, problémáira van megoldás! 
Egyéni életünk problémáira-bajaira, nehézségeire van megoldás! 
 

A válasz Jézus Krisztus! 

A megoldás Jézus Krisztus! 

 

Ma anyák napja is van! Isten a világ kérdéseire, az ember kérdéseire adott válaszából többet 
bízott az anyákra, mint másokra. Az édesanyák világra hozzák, fölnevelik és elindítják útján 
az embert, ott van mellettük a férfi, a gyermekek édesapja. 
 

Ma Jó Pásztor vasárnapja van! 

 

A jó pásztor, de minden pásztor sajátos feladatot kapott az Istentől az élet kérdéseinek 
megválaszolásában, az élet gondjának-bajának megoldásában. A jó pásztor a rábízottakért él, 
azoknak ajándékozza az életét! Tartsunk önvizsgálatot, minden ember, megkülönböztetetten 
az édesanyák, a pásztorok, legyenek egyházi személyek, vagy politikusok, mert felelősek 
vagyunk az életért, egymásért, a világ kiteljesedéséért, a világ jövőjéért! 

 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Azt mondtam, hogy van válasz, azzal biztattam a megszólítással 
mindenkit, hogy van megoldás. Jézus a válasz! Jézus a megoldás! Jézus így mutatkozott be: 
Én vagyok az ajtó! Mindenképpen egy pillanatra meg kell állni ahhoz, hogy értsük, mi is 
ennek a fogalomnak a teológiai, Bibliai üzenete:  
 

Én Vagyok! 

 

Tegnap ünnepeltük Szent Atanáz püspököt, aki a niceai zsinaton részt vett, Jézus Istenségéért 
küzdött az eretnekekkel, Jézus Istenségét vallotta és tanította. Ezt a szót, ezt a fogalmat, hogy 
Én vagyok, ezt egyedül Szent János apostol, a szeretett tanítvány használta, akit itt látunk az 
oltárábrázolásunkon. Ez a szó, Én vagyok, az Ószövetség Istenének felségnevéből származik, 
itt jön össze, amiről Atanáz hitet tett:  
 

Jézus az Isten Fia! 

 

Azt mondtam, az Ószövetség Istenének a felségnevéből származik, hogy hangzik: Én 
Vagyok, Aki Vagyok! Amikor ezeket a vallomásokat halljuk: Én vagyok az ajtó! Én vagyok a 
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Jó Pásztor! Én vagyok a juhok pásztora! Én vagyok az út, az igazság és az élet! Én vagyok a 
világ világossága! Ezekben a jézusi vallomásokban a válasz, a megoldás hallatszik! 
 

A világ nagy kérdései előtt toporgunk. Egyéni életünk gondjai-bajai, problémái előtt 
bizonytalankodunk. Van válasz, van megoldás! Jézus a válasz és a megoldás! Amikor a világ 
nagy kérdéseit szeretnénk megoldani, a mostani világjárványra is gondolhatunk, a világ 
összes tudósa keresi a megoldást. Megtalálják? Bárcsak megtalálnák!  
 

A megoldás akkor is Jézus! 

 

Az emberek egyéni gondja-baja, problémája szinte rátelepedik mindegyikünk életére. Kapunk 

tanácsokat, kapunk segítséget? Adja Isten, hogy így legyen! Megoldás? Pillanatnyilag lehet! 
De a megoldás Jézus! II. Szent János Pál pápa a világ nagy kérdéseire kereste a választ. Mik 
a világ nagy kérdései? Például a béke! Például az éhezés! Például a népek ellenségeskedései!  
 

Meg tudjuk oldani? Napjainkban tapasztaljuk, hogy háborúk dúlnak. A világörökség kincseit 
letarolják, emberek otthonait a földdel egyenlővé teszik. Mindazzal az ígérettel jönnek, hogy 
tavasz, ilyen tavasz, olyan tavasz. Aztán majd jövünk és ujjá építünk mindent! A világ 
pénzén? Azok nyomorúságára, akikkel mindez történt? 

 

Éhezés? Meg tudjuk oldani? Mi magyarok sok tapasztalatra tettünk szert ezzel kapcsolatban 
is. A II. világháború után a kommunista világban kitaláltuk a gulyáskommunizmust. Mi lett a 

vége? Hogy lehetett fönntartani ezt a látszat jólétet? Kölcsönökből élt az ország, mire vége 
lett ennek, eladósodott. A mai napig nyögjük ezt az adósságot!  
 

Aztán jött 1989-90, ígéretek, új világ lesz. A világ gazdagjai magyar közreműködéssel 
megszerezték a javainkat, privatizáltak és ígérték a jólétet! A jólét gondtalan anyagi helyzet. 
Elhittük! Az emberek hiszékenységükben nagy adósságokat teremtettek maguknak, vették föl 
a kölcsönöket, mert jólét lesz. A mi egyéni gondunk-bajunk. 

 

A nagy pápa, amikor ezekkel a kérdésekkel foglalkozott, akkor két pápai enciklikát is írt a 
válasz, a megoldás jegyében, az egyes emberek számára is válaszképpen és megoldást 
ajánlva. Akik a XX. században a világégés, a háború után, a különböző izmusok áldozataiként 
reménykedtünk, azt vettük észre, istennélküli, hitnélküli világot teremtettünk magunknak.  
 

Magunknak éltünk, mert úgy gondoltuk, hogy ez a megoldás. Úgy gondoltuk, hogy a 
szabadság azt jelenti, hogy mindenki azt tehet, amit akar. Ez az ijesztő individualizmus, 

miközben az ember közösségi lény. Mennyi mindenre lehetne ezzel kapcsolatosan is 
hivatkozni. Gondoljunk a tavalyi esztendőre, amikor Európa első egyetemén, a Bolonyai 
egyetem fiataljai a Szűzanyát gúnyolták. Valakinek sikerült leállítani őket.  

 

Felháborodva mondta a nagy szervező fiatal egyetemista: Én azt hittem, civil Olaszországban 
élek, azt tehetem, amit akarok. Ez a megoldás, hogy mindenki azt tehet, amit akar? Ez a 
megoldás, hogy gúnyrajzokat készítünk emberekről, Istenről? Azt tehetek, amit akarok? 

Megoldás? A nagy pápa az egyes embereknek is a megoldást kínálja a két enciklikában. 
 

Az egyik a redemtor hominis = Jézus a megváltó! A másik díves in miseri cordia = 
Irgalmasságban gazdag! A szent pápa minden kérdés válaszát, minden probléma megoldását a 
Jézus misztériumból vezeti le! Mit jelent ez az üzenet? Azt jelenti, hogy Jézus elhozza 
nekünk, amire szükségünk van! Isten a szeretet! Jézus elhozta nekünk a választ! Jézus elhozta 
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nekünk a megoldást! Isten szereti a világot! Isten szeret mindegyikünket! Jézus Krisztus erről 
tanúságot tett földi élete során életével, szenvedésével, halálával! 

 

Jézus a megváltó! 

Istennek 

 meg kell váltania az embert önmagától! 

 

Elhatalmasodott a bűn! Azt jelenti, hogy az ember csak magára gondol! Nem kell nekünk 
kitalálni, hogy mi a bűn! A bűn hulláma fejünk fölött zúg! Magunkra gondolunk! 
Individualista szemléletünk van. Nem tehetjük azt, amit akarunk? Nem, mert az embert csak a 
szeretet élteti! Isten a szeretet! Jézus a szeretet! Ezért Ő a válasz és a megoldás! Aki szeret 
bennünket, az a javunkat akarja! Ezért Isten az ember java! Isten az ember legjava! 

 

Mindegyikünknek erre van szüksége, hogy a másik emberrel szeretetben tartozzunk össze! A 
Jézus misztérium ezt fejezi ki! Szeretetben tartozunk össze! Egymásért élünk! Ahogy Jézus 
ezt nekünk bemutatta! Irgalomra van szükségünk! Isten irgalmas, ezért az irgalmas Isten az 
ember legjava! Igazából az akarja az életünket, aki irgalmas szeretetben tartozik össze velünk  

 

Az irgalom azt jelenti, hogy biztonságot és védelmet nyújtunk egymásnak! Ez a válasz, ez a 
megoldás az ember számára! Összetartozni egymással, egymásért élni szeretetben, nem 
magunknak, nem a magunk elképzelése szerint. Ez a megoldás!  
 

Irgalmas szívvel, irgalommal vagyunk egymás iránt 
és így tartozunk össze! 

Biztonságot és védelmet teremtünk egymás számára! 

 

Jézus a Jó Pásztor! Ez életkép, a pásztor és a nyáj kapcsolata. A pásztor létét a nyáj léte 
igazolja. A pásztor a nyájért van. Ha nincs nyáj, akkor nincs szükség pásztorra. A nyájnak 
pásztorra van szüksége, különben nincs nyáj. Az ember domesztikálta az állatokat, - a vadon 

élő állatok háziasítása - ez azt jelenti, hogy attól fogva gondoskodni kell az állatokról. 
 

Én vagyok a Jó Pásztor! – mondja Jézus! A pásztor az életét is odaadja a juhokért! 
Létkapcsolat, egymásért való kapcsolat, egyik a másik nélkül nem tud létezni! Létkapcsolat 
ember és ember között, egyikünk a másik nélkül nem tud élni! Becsapja önmagát! Becsapja a 
másikat is, ha nem érti meg ezt a létkapcsolatot!  
 

Ennek a mai vasárnapnak ez az üzenete! 

Így tartozunk egymással össze! 

Nem lehet másra építeni nemzetet, életet, jövőt! 

 

A mai vasárnapon ezt a nagy ajándékot kellene jobban értékelnünk! Az édesanyák ebből 
valamit ki tudnak fejezni! Az igazi pásztorok ebből valamit ki tudnak fejezni! Egyikünk sem 
élhet önmagának, csak egymásért, csak egymással élhetünk! Ne felejtsük el, ez az Ószövetség 
Istenének a felségneve! Az ember nagyra csak a szeretete által nőhet!  
 

Egymásnak vagyunk a pásztorai! 

Létegység ember és ember között és kivirul az élet! 
 

Kedves, jó Testvérek! Azt kívánom anyák napján, hogy valamit sejtsen meg ebből 
mindegyikünk, amikor édesanyja szemébe néz! Azt kívánom Jó Pásztor vasárnapján, hogy 
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valamit sejtsen meg ebből mindegyikünk akkor, amikor olyan vezetőkkel találkozik, akik nem 

maguknak élnek, valóban felfogták, hogy minden vezető hivatása szolgálat, a vezetetteiért él! 

 

Micsoda nagy lehetőség! 

Isteni titkokba avatnak be bennünket! 

Boldogok lehetünk! 

Legyünk valóban boldogok együtt egymással! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek!  
Most, amikor az Úr imádságát vesszük az ajkunkra, akkor gondoljunk az édesanyákra és a 
pásztorokra. Elsősorban ne a lelkipásztorokra gondoljunk, legyünk nagylelkűek, önzetlenek, 
nekünk papoknak emelkedett hivatásunk van. Gondoljunk a mindennapok pásztoraira, akik 
közösségeket vezetnek. Legyenek jó pásztorai azoknak, akik választották őket!  

 

Létük az övéikért hozott szolgálatban teljes! 

 

Imádkozzunk az édesanyákért, akik a jövő hordozói! Mind az édesanyák, mind a pásztorok 
esetében a hűséges helytállás csodálatra méltó számunkra. Ne felejtsük el azt sem, amikor az 
ember hőssé lesz, akkor felejthetetlen lesz. Legyenek hős édesanyák, hős pásztorok életük 
odaadásával minden nap! Isten mentse meg őket attól, hogy az életüket bárki is elvehesse! 

 

Mi Atyánk… 

 

Könyörögjünk 
Jó Pásztorunk, tekints kegyesen nyájadra és juhaidat, akiket Fiad drága vérén 
megváltottál, vezesd az örök élet országába Krisztus, a mi urunk által!                 Amen                                           

 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Isten áldása erősít bennünket az utunkon! 

Most azt is mondhatom, egymásnak vagyunk a pásztorai! 

 

A pásztor önazonossága 

a másik emberrel való áldozatos kapcsolatában igaz! 

 

Ebben a szellemben legyünk egymással kapcsolatban, 

akkor ez az élet válasza! 

Akkor ez az élet megoldása! 

Az összes többi, ami körülöttünk zajlik az Isten gondja! 

 


